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Světové události. Evropa

     Rok 2021 byl ve světě, v Evropě i Česku ovlivněn hlavně epidemií 
koronaviru Covid 19. 

Česko

     Podle předběžných dat Českého statistického úřadu zemřelo v Česku nejvíce 
lidí v poválečné historii. Jednalo se o 139 600 osob, což bylo o zhruba 10 000 
více než v roce 2020 a představovalo to o 23 % vyšší úmrtnost oproti průměrné 
úmrtnosti v letech 2015-2019. S Covidem 19 zemřelo přes 37 tisíc osob, počet 
osob, které pobíraly starobní důchod se zmenšil o 37 000 a také se snížil 
průměrný věk dožití, u mužů o 1,1 roku a u žen o 0,8 roku. Předběžné naděje 
dožití 74,2 let u mužů a 80,6 let pro ženy odpovídaly hodnotám z let 2009 a 
2010. Od ledna zlepšení vyhlídek na zvládnutí epidemie umožnilo očkování, 
které sice bylo části veřejnosti odmítáno, ale statistika postupně ukazovalo jeho 
přínos pro starší a rizikové občany.
     Ve dnech 8. 10. – 9. 10. se konaly volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu České republiky, v kterých kandidovalo 20 politických stran a dvě 
koalice. Do Poslanecké sněmovny parlamentu ČR postoupily dvě koalice a dvě 
politické strany. Volební účast byla 65,43 %. Koalice Spolu (ODS, TOP09, 
KDU-ČSL) získala 27,71 % hlasů, spolu s koalicí Piráti a Starostové (15,62 %) 
sestavila vládu. V opozici se ocitlo hnutí ANO (27,12 %) a Svoboda a přímá 
demokracie (9,56 %). 
   Živelná katastrofa nevídaných rozměrů se udála 24.  června na jižní Moravě. 
Tornádo zde na ploše o šířce 500 metrů a délce 26 kilometrů srovnalo se zemí 
vše, co mu stálo v cestě od Hodonína po Břeclav. Událost si vyžádala sedm 
obětí na lidských životech, poškodila na 1200 budov, z nichž na 180 muselo být 
odstraněno, a zanechala za sebou škody za 15 miliard Kč. Následně se zdvihla 
velká vlna solidarity, při které veřejné sbírky na pomoc poškozeným vybraly 
přes miliardu Kč.
   
Politický život, správa obce

     Voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky se zúčastnilo 
486 občanů, to znamenalo 71,05 % občanů zapsaných ve voličských seznamech. 
Vyhrála koalice Spolu (ODS, KDU-ČSL, OP09), která získala 177 hlasů, to 
znamenalo 36,57 %. Následovalo ANO 2011 se 111 hlasy (22,93 %), koalice 
Pirátské strany a Starostů a nezávislých se 79 hlasy (16,32 %), Svoboda a přímá 
demokracie se 47 hlasy (9,71). Po 11 hlasech získaly Česká strana sociálně 



demokratická a Komunistická strana Čech a Moravy, které se do Parlamentu 
nedostaly.
     Rozpočet obvodu na byl schválen ve výši 10.362.000 Kč, skutečnost dosáhla 
výše 8.612.000 Kč, to znamenalo příděl do fondu rezerv a rozvoje výši 
1.750.000 Kč. Stav FRR po připsání přebytku dosáhl výše 11.888.000 Kč.
     Většina členů obvodního zastupitelstva byla nespokojená se zrušením 
příslibu vybudování vodovodu a kanalizace ze strany vedení města, a proto šesti 
hlasy z osmi přítomných zastupitelů schválila v únoru zadání studie 
ekonomických dopadů osamostatnění od Statutárního města Plzeň a 
znovuobnovení samostatné obce Malesice. Studie konstatovala, že odtržení by 
bylo pro Malesice finančně výhodné, nicméně samostatnost by nebyla zárukou 
snazšího financování výstavby vodovodu a kanalizace. V neposlední řadě studie 
zdůraznila i právní složku osamostatnění, ke kterému by byla zapotřebí 
většinová účast občanů v referendu, z nichž by musel hlasovat pro odtržení 
počet odpovídající většině všech oprávněných voličů obce. Hlasování by bylo 
možné realizovat až poté, co by obvod dosáhl počtu jednoho tisíce obyvatel.

Veřejný a společenský život
    Veřejný život byl pokračující pandemií a opakovaně vyhlašovanými 
mimořádnými stavy silně omezen. Úřad městského obvodu se nadále zapojoval 
do proti epidemických opatření. Ještě před vyhlášením povinného nošení 
respirátorů zakoupil větší množství respirátorů FFP2 a rozdával je zdarma po 
deseti kusech občanům starším šedesáti let.  Sociální pracovnice městského 
obvodu nabízela starším a nemocným lidem kromě obstarání nákupů a léků také 
pomoc s registrací k očkování proti covidu 19. Dle dostupných údajů nemoci 
podlehl jeden muž.
     Od jara docházelo k oživení veřejného života. V dubnu se uskutečnilo setkání 
jubilantů.  Zábavu zajistili harmonikáři, tancovalo se a gratulovalo jubilantům. 
Na závěr došlo i na společné opékání buřtů. Akce se uskutečnila na dvoře úřadu 
městského obvodu. V květnu byli v obvodu přivítáni noví občánci, celkem deset 
chlapců a děvčátek v doprovodu rodičů i prarodičů. V Dolním Vlkýši byl 
poslední květnovou sobotu uspořádán místními dobrovolníky dětský den. 
Dobrovolní hasiči se postarali o občerstvení a obvod podpořil akci finančně a 
materiálně.
     První červnová sobota byla v Malesicích ve znamení Rallye Plzeň. Její 
průběh byl poznamenán organizačními nedostatky, ale nedošlo k žádné nehodě, 
také díky práci dobrovolných hasičů z Malesic, Vejprnic a Vochova.
     Třetí ročník Malesického letňáku 18.-22. června proběhl v parku u 
víceúčelového hřiště. Kinematograf bratří Čadíků zde předvedl pět českých 
filmů pod širým nebem. Výtěžek dobrovolného vstupného ve výši 7678,- Kč byl 
věnován na Konto Bariéry. 
     24. července vystoupila v Dolním Vlkýši u altánku regionální kapela Agens 
Rock Revival.



     Poslední den v červenci přivítalo víceúčelové hřišti druhý ročník 
Malesického škopkování, aneb minipivní slavnosti doplněné dětským 
programem. Na hřišti mělo stánky sedm minipivovarů, odpolední program byl 
určen hlavně dětem a večer se konal koncert tří rockových kapel.
     Dvacátý první ročník Neckyády se konal 21. srpna. Akci opět pořádal Svaz 
rybářů Křimice. Start byl u malesického mostu přes Mži, cíl v Křimicích. Akce 
se zúčastnila pouze čtyři plavidla, plusem byla svobodná zábava nepostižená 
politickou korektností, jedno plavidlo představovalo tichomořský katamarán 
s domorodou posádkou tmavé pleti.
     První zářijovou neděli se uskutečnil desátý ročník malesického Jarmarčení. 
Akci   uspořádal Městský obvod Plzeň 9 – Malesice. Novinkou bylo doplnění o 
farmářské trhy, což návštěvníci s povděkem uvítali.
     V polovině září se v Dolním Vlkýši konal třetí ročník Gulášob(ž)raní. Do 
soutěže se přihlásilo patnáct soutěžních vzorků, první místo vyhrála paní Lucie 
Šulanová. Kromě místních se na organizaci podíleli malesičtí hasiči, akci 
materiálně podpořil úřad městského obvodu.
     Poslední zářijový čtvrtek zavítal do Malesic známý cestovatel a rybář Jakub 
Vágner s přednáškou Okolo světa. Přednáška se konala v Malesickém dvoře a 
byl o ni velký zájem.
     Začátkem října proběhla obvyklá malesicko-vlkýšská drakiáda doplněná 
opékáním buřtů.  28. říjen byl oslaven až 30. října společným dlabáním dýní, 
následoval lampiónový průvod ke kapličce Panny Marie v Kyjovském lese, kde 
děti dostaly sladkou odměnu a došlo i na přípitek k výročí republiky.
     Pro seniory byl uspořádán za přispění městského obvodu seminář 
k využívání internetu a sociálních sítí.
     Státní svátek 17. listopadu byl oslaven volným bruslením v IC Aréně v Plzni 
na Košutce. Pro občany Malesic a Dolního Vlkýše byla ledová plocha vyhrazena 
půldruhé hodiny.
     V listopadu se uskutečnilo již druhé slavností vítání nových občánků 
v zasedací místnosti úřadu městského obvodu. Byli přivítáni tři chlapci a tři 
holčičky. 
     Mikulášská nadílka pro všechny děti do deseti let věku se kvůli 
proticovidovým opatřením  pro změnu konala před hasičskou zbrojnicí.
     Vánoční strom, jímž byl vzrostlý smrk, věnovali Malesicím manželé 
Frankovi. Rozsvícení se konalo 27. listopadu, ale vzhledem k epidemii proběhlo 
bez kulturního programu, kterým mělo být vystoupení dětí ze Základní školy 
v Chotíkově a ohňové vystoupení Veletoč. Místo toho se na návsi konal malý 
ohňostroj a pak  došlo na vypouštění svíčkových lodiček po vodě hasičské 
nádrže. V Dolním Vlkýši byl ozdoben živý strom na návsi. První kulturní 
adventní akcí bylo vystoupení souboru Nová česká píseň u kapličky Panny 
Marie v Kyjovském lese 11.  prosince. V malesickém kostele sv. Jiří se konal 
vánoční koncert muzikálové zpěvačky Magdy Malé 18. prosince. Na Štědrý den 
si občané opět mohli společně zazpívat koledy jak na Malesické návsi u sousoší 



sv. Jana Nepomuckého, tak u kapličky v Dolním Vlkýši. Mezi svátky se 
v Malesickém dvoře uskutečnil tradiční nohejbalový turnaj s účastí sedmi 
tříčlenných družstev z Malesic i okolí.
     Nadále vycházela čtyřikrát ročně Devítka, Zpravodaj městského obvodu 
Plzeň 9-Malesice, přístupná též v digitální formě. V budově úřadu městského 
obvodu, pokud to protiepidemická opatření dovolovala, bylo možné navštěvovat 
s dětmi do šesti let rodinné centrum a ve středu odpoledne zde byla otevřena 
místní pobočka Knihovny města Plně.

Spolkový život

     Sbor dobrovolných hasičů měl 25 členů, z toho zásahová jednotka, která 
během roku vyjela ke třem požárům, měla devět   členů. Kromě svého hlavního 
poslání pomáhali dobrovolní hasiči při pořádání společenských akcí, při 
protiepidemických opatřeních, zajišťovali pomoc starším občanům a na začátku 
léta vyčistil malesickou nádrž sloužící též jako koupaliště. Hasiči podpořili 
svého nemocného kolegu, který onemocněl akutní myeloidní leukémií. Ve 
spolupráci s obvodem a Českým národním registrem dárců kostní dřeně 
zorganizovali úspěšnou náborovou kampaň zájemců o darování kostní dřeně. Na 
nábor se do hasičské zbrojnice dostavily čtyři desítky zájemců nejen z řad 
dobrovolných hasičů. Pracovnice registru jim odebrala vzorek DNA ze slin a 
zapsala je do registru.

     Tělovýchovná jednota Sokol získala od obvodního zastupitelstva dotaci na 
činnost ve výši 120.000,- Kč. Fotbalový oddíl měl nadále dvě družstva, Á 
družstvo se zúčastnilo krajské soutěže, B družstvo městské soutěže. V důsledku 
coronavirové epidemie a vládních opatření se jarní fotbalové soutěže nekonaly. 
V polovině sezóny před zimní přestávkou se A mužstvo umístilo na třetím místě 
v krajské soutěži, B mužstvo obsadilo první místo v městské soutěži. O provoz 
hřiště pečovali pan Mach a pan Martin Hoblík, zápasy komentoval starosta 
obvodu pan Aleš Tolar.

   Turistický oddíl mládeže získal od obvodního zastupitelstva dotaci na činnost 
ve výši 60.000,- Kč. Děti se scházely každé úterý v klubovně. V létě byl opět 
uspořádán letní čtrnáctidenní tábor na Hadovce u Konstantinových Lázní, jehož 
náplní byla cesta Hanzelky a Zikmunda s Tatrou 805 po Asii. Do oddílu byly 
přijímány děti od první třídy, nejstarším členům oddílu bylo 16 let.

     Myslivecký spolek Malesice získal od obvodního zastupitelstva dotaci na 
činnost ve výši 35.000,- Kč. Spolek měl stále devět členů a hospodařil na 921 
hektarech. V roce 2021  bylo vypuštěno 17 kusů zajíce polního a 120 kusů 
bažanta obecného. Uloveno bylo 27 kusů prasete divokého, 26 kusů siky 



japonského, 57 kusů kohoutů bažanta obecného, šest kusů srnčí zvěře, sedm 
kusů lišky obecné a dva kusy jezevce lesního.

Výstavba a rozvoj obce
     Pokračoval stop stav města Plzně v zahajování nových staveb, jenž se týkal i 
výstavby vodovodu a kanalizace v Malesicích.
     Projekt rekonstrukce budovy bývalé farní, později německé školy, 
přeměněné po roce 1918 na obecní byty, tzv. Schulvereinu, byl ukončen 
z důvodu nemožnosti získat na jeho realizaci dotace. Místo toho bylo 
rozhodnuto objekt zbořit a na jeho místě postavit městský nájemní bytový dům 
pro seniory. Architekti z Útvaru koncepce a rozvoje města zpracovali 
zástavbovou studii, která určila závazné limity pro umístění, podobu a rozměry 
domu. Následně byla zpracována studie, která počítá se stavbou třípodlažního 
domu obdélníkového tvaru o rozměrech 27 x 14 metrů se sedlovou střechou. 
V objektu je plánováno třináct garsoniér o ploše 45 metrů čtverečních, každá 
s vlastní lodžií, v přízemí bude společenská místnost. Celý objekt bude 
bezbariérový, s výtahem. V okolí domu bude společná zahrada s posezením a 
parkoviště.  Obvodní zastupitelstvo uvolnilo na zadání projektových prací 1,2 
miliónu Kč. Odhad celkových nákladů na demolici a stavbu se v roce 2021 
pohyboval kolem 22 miliónů Kč bez DPH.
     Malesický obvod napůl s městem zakoupil soubor nemovitostí sestávající z  
pozemků p. č. 200, 201 a 208 a na nich stojící dům č. e. 9 na Malesické návsi za 
1.490.000 Kč. Jedná se původně o obydlí rabína, které bylo součástí bývalé 
židovské čtvrti. Po odchodu židovského obyvatelstva do Plzně ve druhé 
polovině 19. byl zakoupen malesickými občany a sloužil jako obytný dům a 
obchod. Poslední majitelé jej rekonstruovali pro rekreační potřeby. Ke koupi 
došlo z obavy, aby nemovitosti nezískal žádný z dvou vážných zájemců, z nichž 
jeden chtěl v domě zřídit ubytovnu a druhý sklad pro vietnamské obchody. Dům 
je v zakonzervovaném stavu, takže nepotřebuje bezprostředně investice. 
V budoucnu by zde bylo možné mimo jiné zřídit odpočinkovou místnost a 
sociální zázemí pro řidiče městské hromadné dopravy.
     Cyklobox na autobusové zastávce na Malesické návsi se ukázal jako užitečný 
hlavně pro mládež, proto byl koncem roku zakoupen do majetku obvodu.
     Na přání občanů byly přidány dvě nové lampy veřejného osvětlení v ulici Ke 
sv. Josefu a Luhové.
     V ulici U Potoka vedle bytových domů č. p. 127 a 120/121 bylo vybudováno 
osm nových parkovacích míst z vegetační dlažby a jedno ze zámkové dlažby, 
určené pro invalidy. Spolu s tím byla obnovena příjezdová komunikace 
s povrchem zčásti asfaltovým a zčásti z vegetační vsakovací dlažby. Kvůli 
stavbě musel být poražen jeden smrk a dva keře, náhradou za ně byla vysazena 
jedna lípa a jedna sakura. Stavbu financoval obvod ve výši 721 tisíc Kč.



     Cesta hojně využívaná turisty i cyklisty vedoucí z Dolního Vlkýše ke 
Kumberku byla zpevněna štěrkem a asfaltovým recyklátem. Oprava byla 
provedena na náklady obvodu ve výší 170 tisíc Kč. 
     Rybníček v Dolním Vlkýši byl vyčištěn a dostal v únoru novou hráz. Díky 
tomu se obnovil přítok vody a rybníček se naplnil. Materiál a opravu hráze 
zajistil obvod, čištění  provedli během dvou sobot místní občané s pomocí 
dobrovolných hasičů.
     Obvod zakoupil pro údržbu a úklid obvodu malotraktor korejské značky LSJ 
s doplňky pro údržbu komunikací zimní (radlice, sypač) i letní (smeták) a se 
sklopným nákladním přívěsem (valník). Dále byl zakoupen zahradní traktor pro 
sekání trávy a motorová sekačka, vše v celkové hodnotě jeden milión Kč.
     Na dvoře úřadu městského obvodu byla provedena rekonstrukce střechy 
garáže, byl vyměněn krov a původní azbestová krytina byla nahrazena  
plechovou.
     Katolická farnost získala od obvodního zastupitelstva příspěvek na další 
opravy kostela sv. Jiří ve výši 30.000,-Kč. 
     Stavební úřad vydal 38 povolení na rodinné domy, z toho v Dolním Vlkýši se 
jednalo o 18 povolení, a 24 ostatních povolení. Zkolaudováno bylo 21 rodinných 
domů, z toho v Dolním Vlkýši 12, a 17 ostatních staveb. 

Životní prostředí

     Centrum obce nadále trápila hustá tranzitní, ale i stoupající místní doprava. 
Ve čtvrtek 28. 1. v době od 7. do 9. hodiny bylo provedeno sčítání aut 
projíždějících obcí s následujícími hlavními výsledky. Malesickou návsí  projelo 
634 aut, Chotíkovskou ulicí 469 aut a Mlýnskou ulicí 269 aut. Pozitivní 
výsledek zaznamenal průjezd ulicí Ke Kostelu z Chotíkovské ulice na 
Malesickou náves. V tomto směru projelo 18 aut, ale šest nich zastavilo u 
mateřské školy, to znamená, že kritizovaný bezdůvodný průjezd ulicí se snížil 
na pouhých 12 aut za dvě hodiny. Výstavba severozápadního obchvatu Plzně, 
jehož zprovoznění by mělo tranzitní dopravu v centru Malesic částečně snížit, 
pokračovala dle plánu.
     Za účelem snížení nebezpečí plynoucího z husté dopravy nechal obvod na 
Malesické návsi nainstalovat mezi silnici a úzký chodník vedoucí kolem zdi 
bývalé panské zahrady betonovou bariéru Citiblock k ochraně chodců. 
V průběhu roku byla na náklady obvodu nainstalována na dvě křižovatky 
(Malesická náves, Chotíkovská a Bezová ulice) dopravní zrcadla a v listopadu 
byly vyměněny dva zastaralé preventivní měřiče rychlosti vozidel za nové. 
Původní byly přes deset let staré, navíc byly při bouřce neopravitelně 
poškozeny. Nové radary jsou bezdrátově nastavitelné, umí poskytovat údaje o 
počtu a rychlosti zaznamenaných aut. Umístěny byly na příjezdu od Radčic a u 
mateřské školky.



     Pokračovala další výsadba stromů. Cyklostezka do Radčic byla doplněna u 
odpočívadel o čtyři javory, lípy a kaštany, v Chotíkovské ulici před úřadem 
městského obvodu byla vysazena jedna lípa. V ulici Ke sv. Josefu podél 
fotbalového hřiště bylo vysazeno třináct keřů muchovníku místo v minulosti 
poražených topolů. 
     Navzdory covidovým omezením se v březnu uskutečnila akce Ukliďme 
Česko, ukliďme Malesice a Dolní Vlkýš. Vzhledem k omezením se nejednalo o 
hromadnou akci. Organizátoři připravili sedm tras, kam jednotlivce nebo rodiny 
posílali. Dobrovolníci byli vybaveni mapkou a pytlem na odpadky, který na 
konci akce ponechali na místech, o kterých informovali organizátory a ti je 
následně odvezli. Z okolí Malesic a Dolního Vlkýše bylo sebráno na deset metrů 
krychlových odpadků. Odhaleny byly tři středně velké černé skládky, jejichž 
likvidaci zařídil úřad městského obvodu.
     Svoz domovního směsného a tříděného odpadu zajišťovala nadále plzeňská 
příspěvková organizace Čistá Plzeň. Biologický a velkoobjemový odpad se 
shromažďoval na sběrném místě u hřbitova, před vchodem byl volně umístěn 
kontejner na elektroodpad a další kontejner na kovy, zamýšlený hlavně pro sběr 
hliníkových plechovek od nápojů. Nebezpečný odpad byl svážen dvakrát ročně. 
Protože popelnice na tříděný odpad byly přeplňovány a v jejich okolí se 
rozmáhal nepořádek, bylo nutné přidat dvě popelnice na plast, ke školce a do 
Dolního Vlkýše. Nadále byl poskytován příspěvek na odvoz odpadních vod ve 
výši jedné třetiny nákladů

Obyvatelstvo
     K 31. 12. 2021 žilo v obvodu 909 obyvatel, z toho bylo 449 mužů a 460 žen, 
dětí do patnácti let bylo 156. Cizinců s trvalým, nebo přechodným povolením 
k pobytu bylo 24.
     V obvodu se narodilo 12 dětí, sedm děvčat a pět chlapců, z toho v Malesicích 
osm a v Dolním Vlkýši čtyři děti. Zemřeli Anna Krupová 92 let; Marcela 
Hemzáčková, 58 let; Miroslav Vnouček, 59 let; Lukáš Martan, 36 let; Vladimír 
Prokop, 78 let; Zdenka Nollová, 74 let; Věra Pašinská, 75 let, Šimon Výborný, 0 
let; Holubová, 0 let; Václav Vojtěchovský, 74 let; Svatomír Valenta, 65 let. 
Počet zemřelých i jejich věk se silně lišil od předcházejících let. Jeden občan 
zemřel v důsledku Covidu 19 a jedna občanka zemřela v důsledku nehody na 
prochladnutí v únoru v nejchladnější noci roku.

Bezpečnost
     Během roku došlo na silnicích v okolí Malesic k více než dvaceti dopravním 
nehodám, nejvíce se jich stalo na silnici z Malesic do Chotíkova, ale žádná 
neměla vážné následky. 
     Trestné činy představovaly drobné krádeže, porušování domovní svobody, 
vandalismus, fyzické násilí, napadení psem a řízení pod vlivem návykové látky, 



kterého se dopustila osoba, obviněná též ze znevážení úřední osoby a rušení 
nočního klidu.
     Z důvodu absence stálé policejní služebny zastupitelstvo města Plzně 
uvolnilo 720 tisíc Kč na modernizaci dvou kamer na Malesické návsi a pořízení 
čtyř nových kamer do Malesic a Dolního Vlkýše a k tomu 240 tisíc na jejich 
provoz v příštích čtyřech letech. Jedna kamera městského kamerového systému 
k monitorování veřejného prostranství byla v prosinci nainstalována na 
Vlkýšskou náves, zbylé tři budou nainstalovány v roce 2022. 
     V říjnu si občané stěžovali na zápach konopí poblíž bývalého panského 
dvora. Po šetření bylo zjištěno, že v areálu dvora začala fungovat pěstírna 
konopí pro léčebné účely společnosti Canna b2b. Zástupce firmy, Policie ČR a 
Celní správa potvrdili, že se jedná o legální pěstování technického konopí, které 
neobsahuje psychotropní látky. Zástupce firmy byl ale požádán, aby nechal v 
prostorách pěstírny instalovat speciální filtry, které šíření zápachu do okolí 
omezí.
     Jako peklo na zemi popsali zvířecí záchranáři chov německých ovčáků 
v Mlýnské ulici. Chov byl sice legální, ale už v minulosti se potýkal s problémy, 
které řešily orgány veterinární správy i úřad městského obvodu. Na přelomu let  
2020/2021 byla majitelka zvířat hospitalizovaná a její partner se o zvířata 
nestaral. Katastrofální stav zvířat zjistily ekologické spolky, jejichž členové do 
objektu vnikli a objevili 21 zbídačených zvířat a pět mrtvých. Dle stavu prostor, 
v kterých byli psi chováni, bylo zřejmé, že k zanedbávání chovu docházelo 
podstatně delší dobu, než byl pobyt majitelky v nemocnici. Čtyři kynologické 
spoly se ujaly 21 německých ovčáků v velice špatném zdravotním stavu, obvod 
poskytl spolkům, které se zvířat ujaly, 21 tisíc Kč. Do věci se vložila Police ČR, 
provedla domovní prohlídku a obvinila majitelku z týrání zvířat. 

Počasí
     Počasí v Plzeňském kraji bylo celoročně o 0,3 °C chladnější oproti 
dlouhodobému krajskému průměru a napršelo 106 % dlouhodobého krajského 
průměru z let 1991-2020.
     Zima byla teplotně průměrná, se smíšenými srážkami, které v lednu dosáhly 
133 % dlouhodobého průměru.
Ranní lednové teploty se pohybovaly kolem nuly, v lednu nejníže klesly 11. 1. 
na -7 °C. Nejchladnější období bylo 11.2.-16. 2., kdy teploty klesaly pod -10 °C, 
nejnižší teplota byl naměřena 14.-15. 2. (-16 °C).
     Jaro bylo chladnější a suché, v březnu se ranní teploty často pohybovaly 
kolem nuly, 11. 3. byl silný vítr, déšť a první bouřka. V dubnu se vyskytovaly 
jak smíšené, tak sněhové přeháňky. Nejchladnějším měsícem vzhledem 
k dlouhodobému průměru byl opět květen, -2,8 °C, ale srážkově byl bohatý, 
v kraji napršelo 179 % dlouhodobého průměru. Ledoví muži se připomněli 3.5.-
4.5. (-1 °C), nejchladněji bylo 8. 5., kdy na různých místech v Chotíkovské ulici 



klesaly teploměry od 1,5 °C až na -5 °C. Dle Českého hydrometeorologického 
ústavu se jednalo o normální jaro.
     Červen, červenec a srpen byly opět srážkově vydatné. První letní tropický 
den byl 15. června, nejvyšších teplot 30-32 °C bylo v Malesicích dosaženo 
opakovaně od 15. do 21. června a 28. června. V červenci a srpnu teploty 
tropických hodnost nedosáhly. Zatímco červen byl absolutně i dle dlouhodobého 
průměru nejteplejším měsícem roku (+2,5 °C), srpen byl o -1,8 °C chladnější.
     Podzim byl teplý a suchý. V září se dostavilo babí léto, 3.-14. se teploty 
pohybovaly kolem 25°C, zároveň bylo září nejsušším měsícem (v kraji pouze 28 
% srážek).  Říjen byl také podnormálně suchý (34 % srážek), v listopadu byly 
srážky průměrné. Od druhé dekády října klesaly občas ranní teploty pod nulu, 
v listopadu méně než v říjnu, pouze 7., 10., 27.-30. Od konce listopadu se 
vyskytovaly slabé sněhové nebo smíšené přeháňky
     Ranní teploty se v prosinci pohybovaly kolem nuly, nejchladněji bylo 21. 12. 
(-7 °C) a 23. 12. (-7 °C).  Na Štědrý den ráno bylo +5 °C a slabě pršelo, 
odpoledne bylo polojasno a +7 °C. K ochlazení došlo po Štědrém dnu, 25. 
prosince bylo ráno 0 °C a nasněžilo cca 5 cm sněhu, 26. a 27. 12. bylo -5 °C, 
takže sníh vydržel na polích až do Silvestra. Na Silvestra se vyčasilo, bylo 
slunečno a 13 °C. 
     Teplotní údaje pro obec vycházely hlavně z měření na dvou místech v 
Chotíkovské ulici.

20. 5. 2022                                                                         Zapsala Marie Hálová


